
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 10. februar 2012

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 55
Forslag til lov om ændring af straffeloven, retsplejeloven, lov om erstatning fra
staten til ofre for forbrydelser og færdselsloven. (Forhøjelse af den kriminelle
lavalder).
Af justitsministeren (Morten Bødskov)

Spørgsmål 34
Vil ministeren, som opfølgning på svar på spørgsmål 4 og på sine svar i for-
bindelse med åbent samråd i Retsudvalget den 9. februar 2012, redegøre for,
om ministeren som konsekvens af forhøjelsen af den kriminelle lavalder for-
venter, at der alt andet lige i forhold til årene 2010 og 2011 vil være færre 14-
årige kriminelle anbragt på sikrede institutioner i 2012 og fremefter, ikke
mindst set i lyset af statens og kommunernes aftale om at den merbevilling,
som kommunerne fik til drift af et øget antal sikrede pladser i forbindelse med
man sænkede den kriminelle lavalder til 14 år i 2010, tilbageføres til statskas-
sen i overensstemmelse med Det Udvidede Totalbalanceprincip, svarende til
29,7 mio. kr. i 2012-niveau?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karsten Lauritzen (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på karsten.lauritzen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Anne Baastrup
formand
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